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PROCES - VERBAL 

Încheiat în şedinţa extraordinară a Consiliului Local al Sectorului 6 
din data de 07.11.2023 

 
 
 Lucrările şedinţei au început la ora 13:00 și s-au desfășurat online, în sistem de 
videoconferință, prin aplicația WEBEX. Accesul s-a făcut folosind invitația de participare (link) 
transmisă pe adresa de e-mail a fiecărui consilier local. 
 În deschiderea lucrărilor şedinţei s-a făcut apel audio și video și la începutul şedinţei au 
fost prezenți 24 de consilieri locali din 27 de consilieri locali în funcție. Pe parcursul şedinţei s-au 
conectat dl Coșcodaru şi dl Petcu. A lipsit dl Bordei.  
 Convocarea membrilor Consiliului Local al Sectorului 6 s-a făcut în scris prin Dispoziția 
Primarului Sectorului 6 nr. 2505 din 03.11.2023, în temeiul dispoziţiilor art. 133 alin. (2) lit. a),   
art. 134 alin. (1) lit. a), alin. (3) lit. b) și alin. (5), art. 135, art. 155 alin. (1) lit. b) şi lit. e) și ale  
art. 196 alin. (1) lit. b) din Ordonanţa de Urgență a Guvernului nr. 57/2019 privind                   
Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, invitația la ședință precizând data,               
ora și locul desfășurării acesteia. 

Dispoziția Primarului Sectorului 6 nr. 2505 din 03.11.2023 a fost publicată în                   
ziarul Adevărul din data de 18.09.2023, a fost adusă la cunoştinţa publică prin afişare la                   
avizierul Primăriei Sectorului 6 și pe site-ul instituţiei și suplimentată prin Dispozițiile               
Primarului Sectorului 6 nr. 2529/06.11.2023 și nr. 2532/07.11.2023. 
 Menționăm că ședințele Consiliului Local al Sectorului 6 pot fi accesate pe site-ul 
instituției la adresa www.primarie6.ro, la secțiunea Ședințele consiliului local și pe pagina de 
facebook la adresa facebook.com/PrimariaSectorului6. 
 

Anexă la Dispoziția Primarului Sectorului 6 nr. 2505 din 03.11.2023 
 

 
Nr. 
crt. 

Comisii de 
specialitate ale 
C.L. Sector 6 

 
PROIECT ORDINE DE ZI 

1.  nr. 1 și nr. 5 

Proiect de hotărâre nr. 255/03.11.2023 privind aprobarea 
Devizului General actualizat, faza PT, cu valorile finale și a 
indicatorilor tehnico-economici actualizați, pentru obiectivul de 
investiții „Construire și dotare Creșa Îngerașii” 

2.  nr. 1 și nr. 5 

Proiect de hotărâre nr. 256/03.11.2023 privind aprobarea 
constituirii rezervei de implementare destinată reechilibrării 
contractului de lucrări nr. 168/S/AC4/07.03.2022, aferent 
proiectului “Modernizarea unității de învățământ Colegiul Tehnic 
Gheorghe Asachi”, cod SMIS 124845 
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Anexă la D.P. Sectorului 6 nr. 2529/06.11.2023 
Suplimentarea Ordinii de zi a ședinței extraordinare din data de 07.11.2023, ora 1300 

 

 
Anexă la D.P. Sectorului 6 nr. 2532/07.11.2023 

Suplimentarea Ordinii de zi a ședinței extraordinare din data de 07.11.2023, ora 1300 

 

 
Dl Demirel Spiridon, secretar general: Bună ziua, doamnelor și domnilor consilieri!                   

Vom începe şedinţa de astăzi cu efectuarea prezenţei!  
Sunt prezenţi 24 de consilieri locali din 27 de consilieri în funcţie. Lipsesc dl Bordei,                   
dl Coșcodaru și dl Petcu.  

Dl președinte aveți cuvântul! 
Dl Marius Ionel Ungureanu, preşedinte de şedinţă: Vă mulțumesc, domnule secretar 

general!  
Bună ziua, doamnelor și domnilor consilieri! Şedința de astăzi a fost convocată prin 

dispoziția domnului primar numărul 2505 din 03.11.2023 și suplimentată prin dispoziția numărul 
2529 din 06.11.2023 și dispoziția numărul 2532 din 07.11.2023 privind suplimentarea proiectului 
ordinii de zi a ședinței extraordinare a Consiliului Local Sector 6 din data de 07.11.2023 și a fost 
publicată în ziarul Adevărul din data de 06.11.2023. 

Avem la dosar rapoartele de informare depuse de către responsabilul pentru relația cu 
societatea civilă prin care ne informează că față de proiectele propuse pe ordinea de zi și pe site-ul 
instituției Primăriei Sectorului 6, de la societatea civilă, nu au fost primite propuneri, sugestii sau 
recomandări pentru amendarea acestor proiecte. 

Nu sunt modificări pe ordinea de zi. Aș vrea să supun la vot suplimentarea proiectului 
ordinii de zi aprobat prin dispoziția numărul 2532 din 07.11.2023. Voturi “împotrivă”? Nu sunt.  
“Abțineri”? Nu sunt. Voturi “pentru”? Cu 24 de voturi “pentru”, suplimentarea proiectului ordinii 
de zi a fost aprobat. 

Nr. 
crt. 

Comisii de 
specialitate 

C.L.            
Sector 6 

ORDINEA DE ZI 

1. nr. 1 și nr. 5 

Proiect de hotărâre nr. 258/06.11.2023 privind aprobarea rectificării 
Bugetului consolidat de venituri şi cheltuieli al subdiviziunii     
administrativ-teritoriale sector 6 Bucureşti pe anul 2023 

Nr. 
crt. 

Comisii de 
specialitate 

C.L.            
Sector 6 

ORDINEA DE ZI 

1. nr. 1 și nr. 5 

Proiect de hotărâre nr. 259/07.11.2023 pentru modificarea    
Hotărârii Consiliului Local Sector 6 nr. 149/06.07.2023 privind 
aprobarea contractării unei/unor finanțări rambursabile externe de la 
Banca de Dezvoltare a Consiliului Europei, în baza garanțiilor proprii, în 
valoare de până la 73.000.000 euro, pentru o perioadă de creditare de 
până la 30 de ani, din care o perioadă de grație de până la 4 ani, în 
vederea asigurării finanțării și/sau cofinanțării cheltuielilor aferente 
obiectivului de investiții european ”Construire imobil cu funcțiunea de 
spital, funcțiuni complexe și organizare executare lucrări”, situat în 
Bulevardul Timișoara nr. 101E 
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Supun la vot a doua suplimentare a proiectului ordinii de zi aprobată prin dispoziția 
numărul 2529 din 06.11.2023. Voturi “împotrivă”? Nu sunt. “Abțineri”? Nu sunt.                   
Voturi “pentru”? Cu 24 de voturi “pentru”, suplimentarea ordinii de zi a fost aprobată. 

Supun la vot ordinea de zi numărul 2505 din 03.11.2023. Voturi “împotrivă”? Nu sunt. 
“Abțineri”? Nu sunt. Voturi “pentru”? Cu 24 de voturi “pentru”, ordinea de zi a fost aprobată. 

Supun la vot proiectul ordinii de zi în ansamblu cu suplimentările aduse. Voturi 
“împotrivă”? Nu sunt. “Abțineri”? Nu sunt. Voturi “pentru”? Cu 24 de voturi “pentru”, ordinea de 
zi a fost aprobată. 

Proiect de hotărâre nr. 255/03.11.2023 privind aprobarea Devizului General actualizat, 
faza PT, cu valorile finale și a indicatorilor tehnico-economici actualizați, pentru obiectivul de 
investiții „Construire și dotare Creșa Îngerașii”.  

Dacă sunt discuții? Dacă nu sunt discuții, propun sa trecem la vot. 
Se intră în procedură de vot. 

  Dl Demirel Spiridon: Sunt 25 de voturi “pentru”.  S-a conectat și dl Petcu.  
Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc! Cu 25 de voturi “pentru”, proiectul a fost 

adoptat.  
Proiect de hotărâre nr. 256/03.11.2023 privind aprobarea constituirii rezervei de 

implementare destinată reechilibrării contractului de lucrări nr. 168/S/AC4/07.03.2022, aferent 
proiectului “Modernizarea unității de învățământ Colegiul Tehnic Gheorghe Asachi”,                   
cod SMIS 124845. 

Dacă sunt discuții? Dacă nu sunt discuții, propun sa trecem la vot. 
Se intră în procedură de vot. 

  Dl Demirel Spiridon: Sunt 25 de voturi “pentru”.   
Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc! Cu 25 de voturi “pentru”, proiectul a fost 

adoptat.  
Intrăm pe ordinea de zi suplimentară nr. 1: Proiect de hotărâre nr. 258/06.11.2023 privind 

aprobarea rectificării Bugetului consolidat de venituri şi cheltuieli al subdiviziunii                   
administrativ-teritoriale sector 6 Bucureşti pe anul 2023. 

Dacă sunt discuții? Dacă nu sunt discuții, propun să trecem la vot. 
Se intră în procedură de vot. 

  Dl Demirel Spiridon: Sunt 18 voturi “pentru” și 7 “abțineri”.   
Dl Marius Ionel Ungureanu:  Cu 7 “abțineri” (dl Ciontu, dl Iacob, dl Pană, dl Petcu,                   

dl Simion E., dl. Stanciu, d-na Sulescu) și 18 voturi “pentru”, proiectul a fost adoptat. 
 Intrăm pe ordinea de zi suplimentară nr. 2: Proiect de hotărâre nr. 259/07.11.2023 pentru 

modificarea Hotărârii Consiliului Local Sector 6 nr. 149/06.07.2023 privind aprobarea 
contractării unei/unor finanțări rambursabile externe de la Banca de Dezvoltare a                  
Consiliului Europei, în baza garanțiilor proprii, în valoare de până la 73.000.000 euro, pentru o 
perioadă de creditare de până la 30 de ani, din care o perioadă de grație de până la 4 ani, în 
vederea asigurării finanțării și/sau cofinanțării cheltuielilor aferente obiectivului de investiții 
european ”Construire imobil cu funcțiunea de spital, funcțiuni complexe și organizare executare 
lucrări”, situat în Bulevardul Timișoara nr. 101E. 

Dacă sunt discuții? 
Vă rog dl Alexandru Bojdan!  
Dl Alexandru Teodor Bojdan, consilier local: Mulțumesc, domnule președinte! Vreau să 

le mulțumesc celor prezenți în cadrul comisiei 1, pentru răspunsul la întrebări. Mai am două din 
păcate. În raportul de specialitate de la capitolul garanții a fost eliminată sintagma “în măsura în 
care se aprobă și garanție cu veniturile proprii ale Sectorului 6”. Și voiam să-l întreb pe dl director 
economic dacă există această garanție și de ce a fost eliminată de la oferta actualizată?  

Dl Demirel Spiridon: Poate cel mai în măsură să raspundă ar fi dl Tudorancea, 
consultantul.  
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Dl Alexandru Teodor Bojdan: Repet. Mai am două întrebări, domnule Tudorancea. În 
raportul de specialitate la garanții a fost eliminată sintagma “în măsura în care se aprobă și 
garanție cu veniturile proprii ale Sectorului 6”, a rămas doar “garanție InvestEU”. 

Dl Mihai Tudorancea, consultant financiar:  Păi avem 95%. 
Dl Alexandru Teodor Bojdan: OK! Deci, nu mai este această problemă, este clarificată 

această garanție și de aceea și modificarea. Mulțumesc! 
 Și a doua întrebare și ultima. Până la data ultimei trageri din 30.06.2028, cine semnează 

din partea Sectorului 6 documentația aferentă fiecărei trageri?  
Dl Mihai Tudorancea: Vă referiți la cererea de tragere?  
Dl Alexandru Teodor Bojdan: Da! Documentație de tragere aplicabilă fiecărei astfel de 

tranșe care urmează să fie semnată de părți în conformitate cu clauzele. 
Dl Mihai Tudorancea: Întotdeauna la instituțiile financiare internaționale este doar 

primarul.  
Dl Alexandru Teodor Bojdan: OK! Mulțumesc! 
Dl Mihai Tudorancea:  Nimeni altcineva nu are voie. În speță, în cazul în care un proiect 

este realizat de către Guvern, singurul care are voie să facă tragere este ministrul de finanțe.  
Dl Marius Ionel Ungureanu: Am înțeles, vă mulțumim! Mai sunt alte intervenții? 
Dl Demirel Spiridon: În principiu, ordonatorul principal de credite.  
Dl Mihai Tudorancea:  Da. Cel care angajează.  
Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă rog, d-na Surulescu!  
D-na Aurelia Surulescu, consilier local: Pentru că la comisia juridică nu ne-am auzit 

bine și nu m-am lămurit, aș dori să-l mai întreb o dată pe dl Tudorancea care sunt avantajele 
Primăriei de la 25 la 30 de ani diferența de dobândă și care ar fi suma plătibilă în plus de Primăria 
Sectorului 6? 

Dl Mihai Tudorancea: O să încep deci, așa. În urmă cu vreo 10 ani de zile mi-am 
cumpărat o casă, mi-am depus toate actele și am depus dosarul pentru a putea să-mi achiziționez o 
casă. Am avut opțiunea de 15, 20 de ani și 30 de ani. Am aplicat la bancă la un împrumut de 30 de 
ani. De ce? Într-un final, pe mine mă interesa și ceea ce mă interesează în continuare, ca să plătesc 
mai puțin lunar, în speță anual, având în vedere veniturile pe care le am. Din aceeași perspectivă a 
administrării cash-ului prezent și viitor al primăriei, având în vedere că există InvestEU, adică 
instrumentul creat de către Uniunea Europeană dedicat proiectelor care sunt generatoare de 
schimbare, conform politicilor Uniunii Europene, garanția emisă de către Comisia Europeană este 
extinsă pentru împrumuturi până la 30 de ani, astfel că, la momentul inițial, care a fost supus 
aprobării dvs., a consilierilor, structura împrumutului, ea a fost propusă în mandatul celor 25                 
de ani de maturitate, care este maximă a Băncii de Dezvoltare a Consiliului Europei.  În momentul 
de față, având opțiunea InvestEU, această maturitate este extinsă până la 30 de ani, ceea ce se 
traduce într-o sarcină de plată mai mică, anuală, pentru primărie, înțelegând o degrevare de 
sarcină de plată, înțlegând faptul că, restul de cash rămâne disponibil a se plăti alte obiective de 
investiții sau alte lucruri necesare comunității. Da, bineînțeles că dacă extind maturitatea 
înțelegem şi aceasta, că se plătește o dobândă suplimentară, înțelegând că am încă 5 ani de zile la 
restul de plată al soldului extins. Estimarea noastră, la momentul în care am făcut aceste calcule 
este de, pe cei 5 ani de zile, imediat că am calculele făcute, de 13,5 milioane de euro în plus ca și 
valoare totală. Acesta este diferențialul de plată.  

Dl Sorin Petcu, consilier local: Știți că în codul administrativ, ca și literă de lege, avem 
eficientizarea banului public. Ceea ce ne spuneți dvs. este dacă faceți o comparație între povara pe 
care o plătește Primăria, adică dacă putem să plătim în 25 de ani sau putem plăti în 30 de ani, 
logic ar fi…  

Dl Mihai Tudorancea: Puteți să plătiți și în 10 ani și nu mai faceți nimic.  
Dl Sorin Petcu: Da, aveți perfectă dreptate! Dacă putem în 10 ani, este normal să plătim 

în 10 ani, pentru că eficientizăm niște bani și este logic. Problema...  
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Dl Mihai Tudorancea:  Dar nu mai faceți nimic altceva. 
Dl Sorin Petcu: Dar nu m-ați lăsat să termin să pun întrebarea. Noi avem posibilitatea să 

plătim sau să ducem această povara pe 25 de ani, dacă nu avem, vă înțeleg logica și mergem pe 30 
de ani, dar dacă avem posibilitatea, pentru că, încă o dată, repet, codul administrativ spune 
eficientizarea banului public, iar eficientizarea nu înseamnă să fie o povară mai mică și să plătim 
mai mult. Dacă noi aveam posibilitatea și din calculele dvs… 

Dl Mihai Tudorancea:  Da, aveți posibilitatea, da, ne înscriem și la 25 de ani. 
Dl Sorin Petcu: Și de ce n-am rămas la cei 25 de ani dacă avem posibilitatea și putem să 

plătim, de ce trebuie să mărim pe 30 de ani să dăm bani mai mulți? Aici era întrebarea. Se face un 
calcul de eficiență, se face un calcul de utilitate, de ce vreți dvs. și vedem cum stăm mai bine, nu 
trebuie să luăm neapărat pe 30 de ani, că știți foarte bine că cei 30 de ani aduc cheltuieli 
suplimentare, iar dacă noi putem să plătim, este normal să facem pe 25. Aceasta a fost o întrebare, 
doar de calcul. Dacă nu avem posibilitatea și nu putem duce acea povară pe 25 de ani, sunt de 
acord cu dvs., o facem pentru 30 de ani.  

D-na Aurelia Surulescu: Dar de ce să creștem cu 13 milioane de euro buzunarul altora 
prin dobânzi, ca să mă exprim plastic. Dar ce putem face cu 13 milioane de euro în Sectorul 6?          
Eu vreau să luați în calcul și acest lucru, de ce să plătim dobânzi, când putem construi ceva cu               
13 milioane de euro.  

Dl Mihai Tudorancea: În momentțul de față ați aprobat 25 de ani, corect? Întrebarea este 
în felul următor, ce anume puteți face dvs. să faceți, în următorii 30 de ani cu 13,5 milioane de 
euro, nu aveți numai 13,5 milioane, diferențialul acesta de cost de 13,5 milioane calculat la 
momentul de față, astăzi, ținând cont de cât este euriborul actual, deci diferențialul de 13,5, 
răspunsul corect este ce anume puteți să construiți dvs., beneficiind în următorii 30 de ani de 13,5 
milioane? Dacă mă întrebați pe mine, ca și consultant, o instituție de dimensiunea dvs., cu 13,5 
milioane pe o perioadă de 30 de ani, nu cred că mare lucru, dar degrevarea anuală este mult mai 
importantă pe cash din punct de vedere al administrării care este de realizat, a executivului căruia 
dvs. îi dați aprobările, implicit a impactului pe perioada mandatelor care sunteți dvs. aleși în a face 
schimbarea. Nu știu dacă am fost relevant.  

Dl Sorin Petcu: Cu tot respectul cuvenit, dl Tudorancea, aceasta este părerea dvs. 
Garantați dvs. că euribor-ul nu se va schimba în următorii 30 de ani? Dacă este mai mare, atunci 
nu mai sunt 13 milioane, vom vorbi despre 26 de milioane. Dacă garantați lucrul acesta dvs., 
înseamnă că sunteți cel mai bun ministru de finanțe. Acesta este un prim aspect. Al doilea aspect, 
nu mi-aţi răspuns la întrebare. Dacă povara pe 25 de ani, adică primăria poate să plătească în                 
25 de ani, noi, practic, economisim 13 milioane, iar alea 13 milioane în 30 de ani, o, da, se pot 
face foarte multe lucruri. Luați dvs. și împărțiți și o să vedeți că undeva la cel puțin 400.000 euro 
pe an mai faci ceva cu ei. Dacă spuneți că povara, n-o putem duce, sunt de acord, în logica dvs.,  
să o luăm pe 30 de ani, dar dacă povara acestor 25 de ani de a plăti rata bancară plus dobândă, 
pentru că nimeni nu garantează că nu va crește euribor-ul și atunci nu mai vorbim de 13 milioane, 
vom vorbi de 25, 27, depinde cum va crește sau va scădea în fiecare an.  

Dl Mihai Tudorancea: Putem vorbi poate și de 10, nu știm şi nu pot să-mi asum astfel de 
previziuni. Dacă aveam niște dobânzi fixe stabilite, în sensul că aveam o dobândă fixă propusă de 
1%, așa cum au fost în perioadele de grație anterioare, în care am contractat împrumuturi cu 
dobândă fixă chiar și sub 1% pe 25 de ani. 

 Răspunsul este următorul, aveți două opțiuni, rămânem în 25 de ani și economisim în 
următorii 30 de ani 13,5 milioane sau plătim în plus pe o perioadă de 30 de ani, undeva la 13,5 sau 
poate mai mult, exact cum a spus dl consilier, în funcție de evoluția euribor-ului, dar ce încercam 
să spun era în felul următor, acești 13,5, indiferent că este diferențialul clar între euribor pe toată 
perioada, pentru că și dacă avem pe 25 de ani și crește euribor-ul, la fel, crește euribor-ul și pe 30 
de ani. Deci, 13,5 este cam atât, nu ar trebui ca să fie 27, dar cel puțin așa este matematica noastră. 
Revenind, opțiunile dvs. sunt 13,5 milioane euro a se plăti în următorii 30 de ani în plus sau vom 
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plăti în următorii ani mai puțin, undeva la 200.000 euro, 300.000 euro mai puțin, anual, în 
următorii ani.  Aceasta-i întrebarea.  

Dl Traian Pană, consilier local:  Nu plătim mai puțin, plătim mai mult cu 450.000 euro.  
D-na Aurelia Surulescu: Întrebarea mea a fost alta. Care este diferența de dobândă pentru 

cei 5 ani? Aceasta a fost întrebarea. Eu am înțeles că pentru cei 5 ani este vorba de aproximativ       
13 milioane de euro sau 13 milioane pe toată perioada de 30 de ani? Că mi se pare mie sau ne 
plimbăm puțin așa, chiar dacă nu suntem experți.  

Dl Mihai Tudorancea: Acei 5 ani de zile suplimentari în cost de dobândă înseamnă             
13,5 milioane de euro.  

D-na Aurelia Surulescu: Atunci nu vorbim în 30 de ani de 13,5 milioane. Vorbim de cei 
5 ani diferența.  

Dl Mihai Tudorancea:  Da, 25 de ani plus încă 5 ani la valoarea totală de plată a dobânzii 
vor fi în plus dobândă plătită de 13,5 milioane.  

D-na Aurelia Surulescu: Atunci ce putem face cu 13,5 milioane în 5 ani, nu în 30?  
Dl Mihai Tudorancea: Despre aceasta este vorba, că în 5 ani faceţi mai mult, dacă plătiți 

mai puțin.  
D-na Aurelia Surulescu: Da, ne plimbăm un pic, ne plimbăm un pic, așa că noi nu 

suntem specialişti.  
Dl Cătălin Volintiru, consilier local: Dl Tudorancea, spuneți-mi, vă rog produsul acesta 

bancar este refinanțabil?  
Dl Mihai Tudorancea: Cu un cost?  
Dl Cătălin Volintiru: Cu un cost, dar poate fi refinanțat la un moment dat?  
Dl Mihai Tudorancea: Cu un cost, da.  
Dl Cătălin Volintiru: OK! Şi se poate închide și înainte de termen acest credit? 
Dl Mihai Tudorancea: Dacă plătim acel cost, da.  
Dl Cătălin Volintiru: Sunt două chestii diferite. Adică o dată refinanțabil și o dată închis 

înainte de termen. Ambele caracteristici le are acest produs bancar?  
Dl Mihai Tudorancea: Da, cu plata unui cost. 
Dl Cătălin Volintiru: Pentru închiderea înainte de termen care ar fi costul?  
Dl Mihai Tudorancea: Este o formulă de calcul destul de dificilă, dar presupune că se 

plătește o parte din costul total al dobânzii care ar trebui, pe perioada aferentă bucății respective, 
plătită în avans să fie câștigată de către bancă. 

Dl Cătălin Volintiru: Şi în acest caz ar fi o sumă mai mică decât acea diferență de 
dobândă de la 25 la 30, nu?  

Dl Mihai Tudorancea: Depinde de momentul refinanțării. Nu știu, sunt nişte lucruri pe 
care nu prea le înţeleg.   

Dl Cătălin Volintiru: Aici voiam să ajung. Deci, depinde de momentul refinanțării sau al 
închiderii creditului. Deci, eu ce înțeleg din refinanțarea aceasta? Că noi, ca primărie, ne dorim să 
câștigăm un spațiu bugetar pentru a duce proiectele începute mai departe, multele proiecte 
începute să le putem duce mai departe, dar dacă primăria va avea posibilitatea să refinanțeze cu 
niște condiții mai bune sau să plătească mai repede acest credit nu este nevoie să suportăm acele 
13 milioane diferență de dobândă, nu? 

Dl Mihai Tudorancea: Da.  
Dl Cătălin Volintiru: Aceasta înțeleg eu. Deci, în primul rând ideea acestei prelungiri de 

la 25 la 30 de ani eu o traduc prin nevoia unui spațiu bugetar pentru a duce proiectele începute mai 
departe, pentru a crea un spațiu bugetar care să ne permită să continuăm proiectele începute.  

Dl Mihai Tudorancea: Corect! Să plătim mai puţin annual.  
Dl Cătălin Volintiru:  Aceasta era ideea de care nu eram sigur, dacă acest credit poate fi 

refinanțat la un moment dat.  
Dl Mihai Tudorancea: Orice credit poate fi refinanțat.  
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Dl Cătălin Volintiru, consilier local: Prin refinanțare înseamnă și stabilirea unei alte 
perioade. Poate fi stabilită și o altă perioadă prin refinanțare?  
 Dl Mihai Tudorancea: Cu siguranță! Mai mare? Nu cred că există vreo bancă care să 
finanțeze cu o maturitate mai mare de 30 de ani.  

Dl Cătălin Volintiru: Sau mai mică! 
Dl Mihai Tudorancea: Mai mică, cu siguranță.  
Dl Cătălin Volintiru: Cu siguranță! OK! Eu vă mulțumesc, am înțeles! 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc, dl consilier Volintiru! Dl consilier Stanciu, 

vă rog! 
Dl Tiberiu Stanciu, consilier local: Mulțumesc! Discutau mai devreme colegii mei sau       

dl Tudorancea parcă, despre ce se pot face cu cei 13,5 milioane de euro într-o primărie. Vă dau un 
exemplu, simplu în 20 și ceva de ani, cu 13,5 milioane de euro, mai precis cam 30.000 euro pe 
lună, putem să plătim masa caldă pentru elevii din Sectorul 6. Așa că îi rog pe colegii din consiliu 
să gândească cu codul administrativ, nu cu culoare politică, cum a zis dl Petcu, în codul 
administrativ vorbim de risipa banului, așa că, vă rog, să votați cu codul în cap, nu cu culoarea 
politică. Mulțumesc! 

Dl Sorin Petcu: Două secunde! Vă mai spun eu ce putem face cu acei bani. Putem 
cumpăra 90 de apartamente care să devină sociale, pentru că aceasta înseamnă aproximativ 90 de 
apartamente cumpărate în 30 de ani, de care vor beneficia 90 de familii să stea în acele 
apartamente sociale, dl Tudorancea. Eu de aceea v-am întrebat, dacă povara primăriei poate să 
ducă, ca și povară, putem să ducem pe 25 de ani, din punctul meu de vedere este să rămânem la 25 
de ani. Avem o eficiență, dacă nu putem, sunt de acord, în logica dvs. pe 30 de ani. Aceasta am 
spus mai devreme, dar de banii respectivi, gândiți-vă că luați 90 de apartamente în care vor sta 90 
de familii care au nevoie de un ajutor.  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc! Să o lăsăm pe d-na viceprimar, vă rog! 
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan, viceprimar: Da, dacă mă auziți, vreau să punem în 

context. În primul rând, suntem aici să aprobăm o modificare la un proiect care a fost anterior 
aprobat în unanimitate în Consiliul Local al Sectorului 6. Înțeleg că acum câteva luni toată lumea 
era de acord să facem un spital împrumutând niște bani de la Banca de Dezvoltare a Europei, 
acum, văd că o parte din noi ne-am sucit. Doi, domnul Tudorancea, în raportul de specialitate ați 
menționat următoarele: Banca de Dezvoltare a Consiliului a transmis în data de 2 noiembrie oferta 
indicativă actualizată, înregistrată la Sectorul 6 sub adresa numărul 52684 din 3 noiembrie. Vă rog 
să-mi spuneți dacă aceasta este oferta negociată cu banca și dacă banca mai este dispusă să ofere 
împrumutul la 25 de ani și în condițiile anterioare, că noi, practic, suntem chemaţi să modificăm 
Anexa 1 la acordul de împrumut votat anterior. Deci, dacă puteți să ne explicați?  

Dl Mihai Tudorancea: Putem să rămânem, dacă se dorește la 25 de ani, putem rămâne la 
25 de ani, dar întotdeauna orice client când se duce la o bancă își dorește să plătească pe termen 
scurt și mediu o sumă cât mai mică care să-i permită să ducă mai departe lucruri care le are în 
plan. Era ca și nevoie normală, cu cât am o maturitate mai mare, lucrul acesta este subînțeles ca și 
element, de aceea, inclusiv Uniunea Europeană a gândit aceste mecanisme numit InvestEU cu 
extinderea maturităților, tocmai pentru a da un impuls investițiilor și cashflow-ului necesar 
fiecărui aplicant. Acesta este și scopul, dacă noi nu-l dorim cu extinderea, tocmai ca să fie cât mai 
facil la plată, este OK.  

Dl Sorin Petcu: Domnul Tudorancea, nu este adevărat, vă înșelați amarnic! Nimeni nu se 
duce pe maturitate, se duce pe eficiență cost. Întotdeauna se face eficiență cost și știți foarte bine, 
nu mergi pe maturitate, nu te duci să dai bani inutil când poți să dai, ci să economisești niște bani.  

Dumneavoastră încălcați toate, dacă mă întrebați pe mine, toate principiile economice sau 
cel puțin aceștia care am făcut A.S.E.-ul și este unul singur în București. Dacă dvs. gândiți altfel, 
vă înșelați amarnic. Nu există maturitate, există eficiență-cost.  
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Dl Mihai Tudorancea: Posibil să avem calcule diferite, nu vreau ca să intru în această 
discuţie.  

Dl Sorin Petcu: Nu avem calcule diferite, probabil, fără să vă supărați, nu citim aceleași 
cărți, iar cărțile economice și teoria economică, începând de la cine vreți dvs., de la Adam Smith, 
să știți că sunt aceleași, fără să vă mirați. Vă spun sincer, dacă vreți să ne întâlnim și la o cafea să 
stăm de vorbă, dar să țineți minte și dvs., când aveți și sunt convins în firmă, vă faceți calcule, 
eficiență-cost sau vă faceți o analiză SWOT sau vă mai faceți ceva și vedeți unde ajungeți, nu că 
este vorba de o maturitate, ci că ne lungim ca timp.  

Dl Cătălin Volintiru: Domnul Petcu, pe lângă spitalul acesta pe care vrem să-l votăm, 
mai avem de făcut, primăria mai are de făcut și alte lucruri. Mai sunt și alte obiective de investiții 
în Sectorul 6. 

Dl Sorin Petcu: Domné, nu ne înțelegem! Eu am întrebat foarte clar, dacă ne permite ca 
povară să plătim pe 25 de ani, că, bănuiesc că s-au făcut niște analize economico-financiare și 
dacă ne permite ca povară pe 25 de ani, să plătim, mergem pe 25 de ani. Dacă domnul Tudorancea 
consideră sau știe sau ne demonstrează cu cifre matematice, că nu putem plăti, că povara este mult 
prea mare, sunt de acord cu cei 30 de ani. Eu aceasta am spus, eu, am zis cu totul altceva, dar dacă 
nouă ne permite, ca primărie, să plătim în cei 25 de ani și povara poate fi susținută, greutatea, cu 
alte cuvinte, că poate nu se înțelege, mergem pe 25 de ani, economisim niște bani, este ilogic să 
spui ca maturitate merg încă 5 ani în plus, în care mai pierd 13 milioane și eu cred că este simplu 
și logic ceea ce spun.  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Domnul Petcu cred că am înțeles ce ați spus, rugămintea 
mea și de la dvs. și de la domnul consilier Volintiru, să cereți cuvântul și să nu mai vorbiți unul 
peste celălalt. Doamna viceprimar, vă rog! 

D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Da. Eu aș vrea să fim foarte consecvenți în discuțiile 
noastre și să înțelegem că acum, ca și data trecută de altfel, am discutat pe scenarii. Eu, înțeleg de 
la domnul consultant, că în baza garanțiilor pe care Uniunea le oferă prin InvestEU, avem 
posibilitatea să luăm acest credit pe o perioadă de 30 de ani, care, într-adevăr, vine la pachet, 
maxim de 30 de ani, care, într-adevăr, vine la pachet cu niște costuri suplimentare, pentru că nu 
trebuie să faci A.S.E.-ul ca să îți dai seama de chestia aceasta. Cred că toți de aici avem 
împrumuturi luate de la bănci. Fiecare din noi și-a făcut o analiză acasă și cel puțin eu am ales o 
variantă cât mai lungă, tocmai pentru a putea respira lună de lună când vine rata. Deci, în 
momentul acesta, din ce înțeleg de la consultant, s-a făcut o analiză și avem posibilitatea să-l  
plătim pe 25 de ani, dar și pe 30 de ani, dar pentru business as usual, pentru activitățile de zi cu zi, 
pentru proiectele și cheltuielile pe care primăria le are zi de zi, este mult mai eficient să luăm acest 
credit pentru o durată de timp mai lungă, de 30 de ani. Și, cred că a confirmat domnul consultant, 
că măsura în care primăria poate, poate să achite și în avans, dar să fim serioși, același lucru, dacă 
vă amintiți, l-am făcut și când am decis să refinanțăm împrumutul de la B.C.R., tocmai ca să 
lungim puțin perioada și să ne scadă dobânda și rata din principal, ca să putem avea un respiro, 
lună de lună și să redirecționăm sumele astfel economisite către proiecte de investiții sau 
programe pe care primăria le finanțează.  
 
Deci, dl Tudorancea, dacă spun ceva greșit, vă rog să îmi confirmați sau să mă completați, dar 
repet, discutăm acum nu de niște bani care ei există undeva, cei 13 milioane nu există, pot fi mai 
puțini, pot fi mai mulți, în funcție de cum fluctuează zona euro. Vă reamintesc că, până acum un 
an și jumătate, euribor-ul era puțin sub zero. Au avut perioade chiar și foarte mici. Deci, lucrurile 
sunt destul de fluctuante. Speranța este să…, mă rog, să existe un climat economic bun în 
comunitate și în țară, ca să putem să ducem toate investițiile până la capăt, nu doar spitalul.                   
Dl Tudorancea, vă rog, completați-mă dacă am spus ceva greșit.  

Dl Sorin Petcu: Vă completez eu. Mă scuzați puțin! Tot Sorin Petcu. Păi doamna 
viceprimar, că tot nu trebuie să avem studii economice, păi, întotdeauna când ai o perioadă 
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fluctuantă, întotdeauna cauți o siguranță și cauți să economisești și întotdeauna găsești variante. 
Dacă noi putem plăti în 25 de ani, care este logica să plătesc mai puțin, dar mai mult pe o perioadă 
mai lungă? Este prima întrebare și a doua întrebare, pe aceasta am și pus-o de la început, domne', 
dacă avem posibilitatea și avem povara de a duce acest credit pe 25 de ani, de ce trebuie să plătesc 
mai mult? Dacă dvs. îmi explicați în termeni matematici, economici și logici de ce trebuie să 
facem acest lucru, voi fi de acord cu dvs., din toate punctele de vedere. Doar că plătesc mai puțin 
pe lună și trebuie să dau mai mult, doar că ce faceți cu banii aceia? Cu banii pe care îi 
economisesc, știu ce fac cu ei. Fac 90 de locuințe sociale.  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc, dl Petcu! Vă răspunde, d-na viceprimar!  
D-na Ștefan Mihaela Ana Maria: Deci, legat de variabile, dl Petcu, ați observat, dobânda 

informată de marja fixă și euribor. Tocmai v-am explicat și cred că știm toți, că majoritatea de aici 
cred că au rate, că euriborul, roborul, IRCC-ul, ce mai avem, sunt niște indicatori care fluctuează. 
Noi putem fi în varianta în care euribor-ul să crească sau să scadă, da, aceasta o știm acum,            
o știam și acum câteva luni. Eu nu am un răspuns matematic și logic, dar vreau să vă întreb pe 
dvs., împrumutul de la B.C.R., contractat pe mandatul trecut, ca și alte împrumuturi, au fost făcute 
toate pe 30 de ani. Ce logică matematică și… 

Dl Sorin Petcu: Nu se poate, d-nă pe 30 de ani. 
D-na Ștefan Mihaela Ana Maria: Ba da, dl Petcu, uitați-vă la împrumutul de la B.C.R.. 

Deci, haideți să fim serioși! Este un împrumut uriaș, într-adevăr, este mare, scopul lui este de a 
avea un spital în Sectorul 6.  

Dl Sorin Petcu: Și aceasta nu înseamnă că nu îl putem îmbunătăți. 
D-na Ștefan Mihaela Ana Maria: Ni l-am asumat împreună, mergem înainte, dedicând 

resurse acestui scop pe care ni l-am asumat împreună, acum discutăm de variantele în care putem 
contracta acest împrumut. Cel cu 25 de ani, nu a fost niciodată semnat, deci, banii aceștia,                   
13 milioane la care vă referiți dvs., nu există. Faceți o problemă din ceva ce nu există.  

Dl Sorin Petcu: Ba da, există. Sunt pe hârtie, sunt contractuali, doamnă, sunt contractuali 
și există și dacă s-a greșit în trecut, aceasta nu înseamnă că nu putem îmbunătăți acum.  

D-na Ștefan Mihaela Ana Maria: Nu există. Nu a fost semnat. Dl Petcu, eu nu știu să fi 
semnat vreun contract de finanțare cu banca pe 25 de ani, ca să spui că există. De aceea avem 
această ședință, ca să aprobăm anexa și să se întoarcă dl Tudorancea înapoi la bancă și în CAIL și 
să spună că uite, Consiliul Local este OK cu aceasta, deci, mergem mai departe.  

Dl Sorin Petcu: Tot nu ați înțeles. Dacă s-a greșit în trecut sau cum spuneți dvs., aceasta 
nu înseamnă că nu putem îmbunătăți lucrurile acum. Dacă noi putem economisi niște bani, nu 
înțeleg de ce nu putem face? Încă o întrebare, ultima și spuneți-mi, este aceeași. Domne', poate 
suporta Primăria încă 25 de ani această povară? Da sau nu, pentru că tot ne învârtim.                   
De asemenea, negocierea ar putea fi făcută pe o dobândă fixă, nu înțeleg de ce nu s-a făcut. Bun,    
nu a vrut banca, probabil. 

Dl Mihai Tudorancea: La ce vă referiți dobândă fixă?  
Dl Sorin Petcu: Adică, nu avem robor și știm că avem o dobândă puțin mai mare, de 9% 

și plătim pe 30 de ani, 9% dobândă fixă. Când v-ați luat apartamentul, v-a întrebat, dobândă 
variabilă sau fixă și la variabilă vă bagă IRCC-ul și roborul.  

Dl Mihai Tudorancea: Îmi cer mii de scuze, întrebarea era de ce nu avem în ron, în lei 
sau de ce nu avem…? 

Dl Sorin Petcu: Nu în lei, domne', eu vorbesc de o dobândă fixă, nu dacă este în lei sau în 
euro, vorbesc de o dobândă fixă. De ce nu ați negociat pentru ea, ca să știm și noi mai bine? 
Acum, d-na viceprimar, a spus așa: poate să crească, poate să scadă.  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Dl Petcu, haideți să ascultăm răspunsul, vă rog! 
Dl Mihai Tudorancea: Îmi permiteți să vă răspund? 
Dl Sorin Petcu: Mă uit la dvs. ca la soare. Vă rog! 
Dl Mihai Tudorancea: Îmi permiteți să vă răspund? 



Page 10 of 13 

 

Dl Sorin Petcu: Bineînțeles că da, aștept lumină de la dvs.. 
Dl Mihai Tudorancea: Ce așteptați? 
Dl Sorin Petcu: Lumină, lumină. 
Dl Mihai Tudorancea: Aaa…, nu, eu nu am niciun fel de lumină, am doar o explicație cât 

se poate de simplă.  
Dl Marius Ionel Ungureanu: Dl Tudorancea, vă rog să răspundeți! Dl Petcu, haideți să 

ascultăm răspunsul și când mai doriți să mai întrebați, vă rog să cereți voie!  
Dl Mihai Tudorancea: Așa cum am explicat și la aprobarea anterioară a maturității de                

25 de ani, același lucru rămâne în continuare valabil în sensul că, fiecare tragere în parte va fi 
purtătoare de o dobândă care poate fi fluctuantă la trei luni sau șase luni sau fixă, această decizie 
urmând să fie luată la momentul tragerii. Deci, nu se pune problema, în momentul de față,                
a decide ce fel de dobândă. Executivul va alege la tragere. Propunerea… 

Dl Sorin Petcu: Dl Tudorancea, haideți domne' să… 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Dl Petcu, mai sunt și alți colegi consilieri care au ridicat 

mâna. Haideți să așteptăm și răspunsul lor. 
Dl Sorin Petcu: Trebuie să avem și puțină comunicare. 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Dar haideți să avem și puțin respect. 
Dl Sorin Petcu: Cum adică, așteptăm 3 luni de zile că să vedem dacă este dobânda fixă 

sau fluctuantă? Cum faceți dvs….? 
Dl Mihai Tudorancea: Vă repet, așa cum este scris în oferta indicativă. 
Dl Sorin Petcu: Haide domne', că dacă se stabilește dobândă fixă, se stabilește clar pe                  

30 de ani. Dacă este stabilită cu IRCC, cu robor, o avem pe 30 de ani. Cum puteți să spuneți dvs. 
că stabiliți dacă este fixă sau nu? Aceasta se stabilește de la început. Sunt în actele contractuale 
făcute. Pe bune, chiar în halul acesta…? 

Dl Mihai Tudorancea: Cu respectul cuvenit cunoștințelor dvs. indubitabile. 
Dl Sorin Petcu: Apreciez și aceasta. 
Dl Mihai Tudorancea: În ceea ce înseamnă Instituție Financiară Internațională, 

mecanismul de contractare pentru obiective sau programe de investiții care se derulează pe 
perioade lungi de timp și care presupun trageri succesive, fiecare tragere în parte, așa cum am 
explicat și anterior, este individualizată separat, având determinarea dobânzii la momentul 
tragerii. Atunci, Primăria va alege din cele trei opțiuni, dobândă fluctuantă la trei luni, la șase luni 
sau dobândă fixă. Există opțiunea, tocmai pentru a putea alege cea mai bună opțiune, la momentul 
tragerii. Este un avantaj suplimentar care îi permite diminuarea costului.  

Dl Sorin Petcu: Domne', că ați negociat-o dvs. la trei luni. De ce nu ați făcut-o pe o 
perioadă mai lungă, pe durata contractului, pe un comision fix, pe o dobândă fixă se putea face și 
știți foarte bine lucrul acesta. Cum să îmi aleg eu la trei luni? Păi de ce trebuie să îmi mai aleg?  
Ce dobândă fixă să… 

S-a întrerupt conexiunea. 
Dl Sorin Petcu: ….roborul este la trei luni, atunci ce să mai aleg, domne'?  
Dl Alexandru Bojdan, consilier local: Domnule președinte, haideți că după 3 ani de zile, 

avem și noi opoziție în Consiliul Local Sector 6. Am înțeles toți despre ce este vorba.  
Dl Sorin Petcu: Am zis cu totul altceva. Este bine că alegem la 3 luni dacă este fixă sau 

nu, deși nu mai are relevanță, pentru că IRCC-ul se calculează la 6 luni, roborul la 3 luni, deci, 
este…… să mai alegi rată fixă, când noi puteam să… 

S-a întrerupt conexiunea. 
D-na Ștefan Mihaela Ana Maria: Ați închis? 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Nu i-a închis nimeni, dar nu se mai aude. Vă mulțumesc,               

dl Petcu! Dl Eduard Simion, vă rog!  
Dl Paul Eduard Simion, consilier local: Mulțumesc frumos, dl președinte! Vreau să 

încheiem cum am început, cu un exercițiu de imaginație, pe care dl Tudorancea ni l-a propus și 
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vreau să vă citesc ceva din data de 07.01.2021: nu împrumuţi o comunitate pentru ani și ani de 
zile! Miza mea va fi acum să întăresc capacitatea de absorbție a fondurilor europene și să atrag 
tot ce se poate atrage pentru Sectorul 6! Vă las pe dvs., stimați colegi, stimați oameni care ne 
urmăresc, să ghiciți cine a făcut această declarație. Asta, unu la mână și doi la mână, vreau să vă 
întreb, dl Tudorancea, ne garantați dvs. că dobânda acestui împrumut este mai mică decât dobânda 
împrumuturilor făcute de către Direcția Generală Economică, de la Banca Transilvania?                   
Vă mulțumesc frumos! 

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc și eu, dl Simion! Vă rog, dl Tudorancea!  
Dl Mihai Tudorancea: Cum? Nu am înțeles! Ce Direcție Economică de la Banca 

Transilvania? Nu am înțeles întrebarea.  
Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă rog, d-na viceprimar! 
D-na Ștefan Mihaela Ana Maria: Dl Simion, sunteți membru al acestui consiliu, aveți 

dreptul la un răspuns. Vă rog frumos să reveniți! 
Dl Mihai Tudorancea: Nu am înțeles întrebarea!  
D-na Ștefan Mihaela Ana Maria: Stați puțin, dl Tudorancea! Dl Simion, vă rog să puneți 

din nou întrebarea, ca să o înțeleagă dl Tudorancea și să vă poată răspunde și după aceea, am și eu 
ceva de zis. 

Dl Paul Eduard Simion: Nu știu dacă cineva și-a dat seama a cui a fost declarația de mai 
devreme, de la punctul numărul unu, dar revin eu și vă spun că a fost a domnului primar al 
Sectorului 6, Ciprian Ciucu, care încă o dată a dat dovadă de o ipocrizie crasă și al doilea punct,  
era o întrebare către dl Tudorancea, dacă dânsul ne garantează că dobânda acestui împrumut este 
mai mică decât dobânda creditelor pe care le execută în momentul de față sau le face în momentul 
de față, Direcția Generală Economică din cadrul Primăriei Sectorului 6? 

Dl Mihai Tudorancea: Deci, stați să văd dacă am înțeles. Întrebarea este în felul următor: 
dacă euribor 3M plus 1,05, ofertat de către CEB, este mai bun sau mai slab decât ce,                   
decât Direcția Economică? 

Dl Paul Eduard Simion: Dobânda cu care Primăria Sectorului 6 se împrumută de la 
Banca Transilvania prin Direcția Generală Economică.  

Dl Mihai Tudorancea: Dobânda care se împrumută? Păi, o secundă. Împrumuturile 
interne, cât și împrumuturile externe sunt structurate…, comparăm euro cu lei dacă 1,5 peste 
euribor este  mai bun decât robor 3M plus 1%. Aceasta era întrebarea? 

Dl Paul Eduard Simion: Dl Tudorancea, să știți că limbajul acesta al dvs. academic,                 
pe parte economică, îl apreciez, dar îl apreciază mai puțin cetățenii, oamenii de rând, de la firul 
ierbii. Eu v-am pus o întrebare simplă, de la firul ierbii, acolo unde mie îmi place și sunt în 
momentul de față, alături de cetățeni. Întrebarea este următoarea: dobânda pentru acest împrumut, 
ne garantați că este mai mică decât dobânda împrumuturilor făcute de Primărie cu Banca 
Transilvania prin Direcția Economică? Aceasta este întrebarea. Domne', care dobândă este mai 
mică, aceasta de la împrumutul acesta sau aceea de la Banca Transilvania?  

Dl Mihai Tudorancea: Aceea de la Banca Transilvania, în momentul de față, înseamnă în 
felul următor, 7,5 aproximativ este mai mic sau mai mare decât 5,5? Aceasta este întrebarea?            
Eu zic că 5,5 este mai mic decât 7,5. 

Dl Paul Eduard Simion: Deci, cu alte cuvinte, Banca Transilvania ne dă o rată de 
dobândă mai mare cu 2,2 procente decât rata de dobândă de aici? 

Dl Mihai Tudorancea: Nu! Aveți împrumuturi care se fac în lei și împrumuturi care se 
fac în euro. Având în vedere dimensiunea primăriei, primăria își optimizează pe maturități 
diferite, pentru că Banca Transilvania nu poate să îți dea pe 25 de ani sau pe 30 de ani împrumut și 
nu poate să îți dea în euro, pentru că dacă ți-ar da în euro, ar trebui să îți dea euro la o dobândă 
euribor 3M plus 3,5, așa cum sunt și altele date în piață către alte primării, cu 3,5.  

Dl Paul Eduard Simion: Bine, dl Tudorancea! Mulțumesc frumos! Mi-ați răspuns la 
întrebare. Oamenii au aflat că Primăria Sectorului 6 se împrumută cu o dobândă de 5,5% pe acest 
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împrumut de 73 de milioane de euro și cu o dobândă de 7,5% pe împrumuturile executate de către 
Direcția Generală Economică de la Banca Transilvania. Aceasta am înțeles eu.  
 Dl Mihai Tudorancea: Pe lei, una este pe euro. Una este pe euro, una este pe lei. 
 Dl Sorin Petcu: Mai am o întrebare, ultima. 

Dl Marius Ionel Ungureanu: Dl Petcu, vă rog să cereți cuvântul! D-na viceprimar a cerut 
cuvântul aici și avem și pe dl Tiberiu Stanciu cu mâna ridicată. 

Dl Sorin Petcu: Nu faceți din acestea, dl președinte, vă rog frumos!  
Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă ascult cu plăcere dacă îmi cereți cuvântul și dacă 

așteptați rândul. 
Dl Sorin Petcu: Dacă mă lasați este ultima întrebare și gata, nu mai pun. Dl Tudorancea, 

ce știți dvs. că este euroborul, cum se calculează? Dacă îmi spuneți chestia aceasta, sunt de acord 
în logica pe care o faceți, dacă îmi spuneți ce este eurobor.  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc, dl Petcu!  
D-na Ștefan Mihaela Ana Maria: Bun!  
Dl Sorin Petcu: Vă rog frumos, lăsați-l să răspundă, ca să știm dacă într-adevăr…  
D-na Ștefan Mihaela Ana Maria: Dl Petcu, deci, lăsați-l…, deci, serios acum, haideți că 

pierdem timpul punând niște întrebări de genul acesta. Nu uitați, vă rog frumos, dl Tudorancea 
este angajat de Primăria Sectorului 6 pentru a oferi consultanță financiară. L-am găsit aici, nu l-am 
angajat noi, ați lucrat foarte bine și dvs. cu dânsul, pe mandatul trecut și acum veniți să îl întrebați 
dacă știe ce este euriborul. Eu mă gândesc că după toată experiența aceasta, și dvs. și noi suntem 
conștienți că dl consultant știe să facă calculele acestea. O să vă răspundă, dacă doriți, dar până 
una, alta, aș vrea să îi spun domnului Simion că nu există vreun împrumut la Banca Transilvania. 
Refinanțările s-au făcut cu Banca Comercială Română și vă reamintesc că s-au refinanțat 
împrumuturile făcute de administrația trecută și nu numai și este o diferență, oricine merge la 
bancă, oricine a mers vreodată la o bancă comercială să se împrumute, știe că există o diferență 
între creditele în ron și creditele în euro și nu are niciun sens să le amestecăm de dragul 
demagogiei.  

Dl Sorin Petcu: Domnilor, nu are legătură euroborul cu euro.  
D-na Ștefan Mihaela Ana Maria: Păi cine a spus că are legătură? Cum nu are legătură 

euriborul cu euro? Dl Tudorancea, dvs. credeți că este posibil ca un credit în euro să fie luat la o 
dobândă formată din robor plus marja băncii?  

Dl Mihai Tudorancea: Ar fi un lucru interesant.  
Dl Cătălin Volintiru, consilier local: Este vorba de euribor, nu de eurobor, dacă nu v-ați 

prins. 
D-na Ștefan Mihaela Ana Maria: Eurobor este barometrul… 
Dl Lucian Dubălaru, consilier local: Ne învârtim în jurul cozii de vreo zeci de minute, 

concluzionăm și noi pe subiectul acesta, vă rog?  
D-na Ștefan Mihaela Ana Maria: Da, ar fi bine.  
Dl Marius Ionel Ungureanu: Dl Stanciu, aveați mâna ridicată. Dacă doriți să mai spuneți 

ceva, sunteți ultima intervenție. 
Dl Sorin Petcu: Când v-am spus mai devreme de euribor, v-am spus chiar economic,                 

noi nu înțelegem foarte bine ce înseamnă IRCC-ul, eurobor. 
D-na Ștefan Mihaela Ana Maria: Haideți să supunem la vot, pentru că nu are rost, stăm 

să facem acum ce este euriborul. 
Dl Paul Eduard Simion: D-na viceprimar, tocmai din cauza aceasta am citit și declarația 

domnului primar din 2021.  
D-na Ștefan Mihaela Ana Maria: Mulțumim că ne aduceți tot timpul aminte despre cine 

și ce a declarat. Haideți să supunem la vot proiectul, pentru că…  
Dl Marius Ionel Ungureanu: Dacă nu mai sunt alte discuții… 
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Dl Tiberiu Stanciu, consilier local: Vreau să îi răspund d-nei viceprimar repede, eram 
dator cu un răspuns la dânsa. 

D-na Aurelia Surulescu: Când un proiect se pune pe ordinea de zi cu 45 de minute, o oră, 
înainte de începerea ședinței, nu vă supăraţi că sunt atâtea întrebări.  

Dl Tiberiu Stanciu: Eram dator cu un răspuns d-nei viceprimar. Deci, este simplu, și aici 
mă adresez și colegilor, nu putem să dăm exemple că x sau y a extins un credit, a luat un credit pe 
30 de ani și l-a avantajat pe acel individ. Vorbim de banul public, nu putem lua decizia de a 
extinde perioada cu încă 5 ani pentru o dobândă 13,5 milioane de euro, pentru că noi luăm decizia 
în numele locuitorilor Sectorului 6, nu al lui Tibi Stanciu sau a doamnei viceprimar. Ce a spus 
dânsa și a spus corect, că acum câteva dăți, în altă ședință de consiliu am fost toţi de acord cu 
construcția acestui spital. Da, am fost de acord și am fost de acord pe 25 de ani, dar nu putem să 
luăm decizia în numele locuitorilor să facem pe încă 5 ani cu dobânda aceea. Asta a fost toată 
discuția. Nu s-a pus nimeni contra. Este simplu, cu asta eram dator și îi rog pe colegi să o 
gândească ca lumea.  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulţumesc tuturor! Propun să trecem la vot.  
Se intră în procedură de vot 
Dl Gheorghe Ciontu, consilier local: Stimați colegi, cred că nu întâmplător acest proiect 

de hotărâre ni s-a adus la cunoștință cu câteva zeci de minute înainte de începerea ședinței. Cred 
că s-a vrut să ascundă exact problemele care au fost atât de aprig discutate în cadrul ședinței de 
consiliu. Consilierii P.S.D. au susţinut acest proiect, dar în aceste condiţii votul meu este 
“împotrivă”.  

Dl Lucian Dubălaru, consilier local: Dacă tot se poate interveni în procedura de vot, 
voiam doar să vă spun că, atunci când încercăm să facem o investiție mare, încercăm să accesăm 
orice bani posibili, urmând ca ulterior, să găsim alte surse de finanțare, poate pe fonduri europene 
sau pe PNRR, să venim în compensare, dar momentan nu dispunem. Sunt “pentru”. Mulţumesc! 

D-na Georgeta Mitran, consilier local: Domnule președinte, dacă îmi permiteți, am o 
mare rugăminte la dvs.! Dacă suntem în procedură de vot, aș dori să aud de la colegii noștri doar 
votul pe care îl fac în această etapă. Mulțumesc! 
 Dl Demirel Spiridon: Suntem 26 de consilieri prezenţi, s-a conectat şi dl Coşcodaru. Sunt 17 
voturi “pentru” și  8 voturi “împotrivă”, d-na Nicolescu nu ne mai aude.  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc, dl Secretar general! Cu 8 voturi “împotrivă” 
(dl Ciontu, dl Coşcodaru, dl Iacob, dl Pană, dl Petcu, dl Simion E., dl Stanciu, d-na Surulescu)              
și 17 voturi “pentru”, proiectul a fost adoptat. 

Vă mulțumesc! Declar ședința închisă!  
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